
bergarna

03.05.2004 tarihinde
basın açık laması

yapıldı

u Kamuoyunun altı n madenci I îğ ï
konusunda çok yakından tanıdığı eski
adıyla Eurogold yemi adıyla Newmont
(NORMANDY) olarak bilinen madencilik
şirketi, izinsiz olarak işletmeye devam
ettiği Bergama-Ovacık altın madeniyle
ilişkili olarak, TMMOB'ye bağlı Çevre,
Jeoloji, Kimya ve Metalürji Mühendisleri
Odalarırnızca hazırlanarak Jeoloji
Mühendisleri Odamızca yayınlanan,

.uBergama-Ovacık Altın İşletmesi
Girişimi Konusunda TÜBİTAK-
YDABÇAĞ Uzmanlar Komisyonu
Raporunun Eleştirisi" adlı kitap île;
"şirketin kişiliğine haksız saldırıda
bulunma, ticarî itibarını sarsma, şirkete
zarar verme" iddialarıyla Jeoloji
Mühendisleri Odası aleyhine yüz milyar
TL istemiyle manevi tazminat davası
açmıştır.'"

İlk duruşması, 04.05.2004 tarihînde saat
9,20'de 25. Asliye Hukuk Mahkemesinde
yapılacak davaya TM M01 B 20.04.2004
tarihinde yaptığı bir basın açıklamasıyla,
bu davada müdahil olduğunu açıklamıştır.
4 Mayıs'takî duruşma medenîyle
03.05.2004 tarihinde TMMOB ikinci
bîr basın toplantısı düzenlemiştir.
TMMOB ve Odaları ile birlikte, E S MI,
Yapı Yol-Sen sendikaları, ÖDTÖ Öğretim
Elemanları Derneğinden Prof. Dr, İnci
Gökmen ve Üstün REINERT, Nükleer
Tehlikeye Karşı Barış ve Çevire İçin
Sağlıkçılar 'Derneği adına Prof. Dr. Leziz
Onaran, Bergama Köylüleri adına Oktay
Konyar katılmıştır.

TMMOB YK Başkanı Kaya Güvenç;
süreci özetleyerek, ulbir mühendis örgütü
üretime karşı çıkar mı?" dedikten sonra

müdahil olma gerekçelerini sıraladı.
Bugüne kadar yargının "kamu çıkarı
yoktur1"' demesine rağmen işletmenin
İzinsiz olarak devamının Hukuk
Devletine; yarattığı kirlilik nedeniyle
oluşan can ve mal kaybına uğrayan
yöre halkına ve bilimsel gerçeklikleri
ortaya koyan mühendislere karşı yapılanı
saygısızlık olarak değerlendirdi., Bu
olayın münferit değerlendirilmemesi
gerektiğini, Edirne'de iş isteyen
iki gencin dövülmesi, 1 Mayis'ta
Diyarbakır''da gözaltına alınanlar
ve Normandy davasının ve daha
birçok olayla bütünsel bakıldığında
uygulamaların hak arama mücadelesinin
önüne geçtiğini açıkladı. Ancak hiç bir
baskının emekçi sınıfın mücadelesini
durduramayacağını ve gereğinin
yerine getirileceğini belirterek basın
açıklamasını özetleyip konuşmasını
tamamladı.

Odamız I I . Başkanı İsmet Cengiz
davanın zamanlamasına dikkat çekti.
Bugünlerde Meclîste görüşülen ve yakın
zamanda da çıkması beklenen "Maden
Yasa Tasarı "nın aslında şirketin ve
genelde sermayenin bu cüretini nereden
aldığının göstergesi olduğunu söyledi. Bu
yasayla bugüne kadar şirket tarafından
yapılan hukuk dışı uygulamaların
meşrulaşacağını ve şirket aleyhine verilen
tüm yargı kararlarının by-pass olacağını,
Türkiye'de 600'e yakın Altın Maden
İşletmeciliği için alan kapatıldığını ve



bergama
by yasayla birlikte turn bu alanların
Bergama'ya çevrileceğini, doğal, tarihsel
ve insana dair her kaynağın? altüst
edileceğim, yeni Bergama yaralarının
ortaya çıkacağını ve bu davanın bu
açıdan da büyük önem taşıdığını belirtti.

Bergama Köylüleri adına konuşan Oktay
Konyar; anti-demokratîk dirençlere her
zaman dava açılır diyerek başladığı
konuşmasına, Bergama'da yaşananları
anlatarak devam etti... Topraklarının
kirletilmesine karşı direnen bir avuç
insana, akıl almaz şeyler yapıldığını/
kuyularında suı seviyelerinin düştüğünü,
birkaç gön önceki verilerle suda 0.38
oranında siyanür tespit edildiğini,
toprak diye bir şey kalmadığını, ya
şirket tarafından yüksek meblağlarla
satın alındığını ya da dışlandıklarını
belirtti. Bergama köylüler im in uşaşal!"
su içtiklerini söyleyerek udünyanın
neresinde köylüler kendi sularını içmez de
şaşal su içer" diye sordu,. Bugüne kadar
mahkeme kararlarını hiçe sayan şirketin,
Türkiye'nin hukukunu kabul etmeyen
şirketin, şimdilerde neden ülkemizin
yargısına gittiğinin sorgulanmasını

istedi,. Basının ve devletin kendilerini
unuttuğunu, yaptıkları tek şeyin ahlaklı
davranmak ve topraklarına sahip çıkmak
olduğunu söyleyen Konyar, köylülerin
uygulanmayan mahkeme kararlan
yüzünden umutsuz ve güvensiz olduklarını
belirterek tüm yurttaşları Bergama'ya,
Bergama davasına destek olmaya çağırdı..
Prof. Dr. İnci GÖKMEN; burada hukukun
istendiği gibi yorumuyla karşı karşıya
olunduğunu, düne kadar hukuku hiçe
sayan şirketin şimdi hukuk yolunu
seçtiğinden bahsetti... Basın mensuplarına,
"Oraya (Bergama) gidin ve madenin
resmini gazetelerde görelim, Arsenik,
Siyanür sularda yüksek., Herhangi bir
tepeye çıktığınızda doğa dîye bir şeyin
kalmamış olduğunu göreceksiniz,. 3 köy
ortadan kalkmak üzere, sürdürülebilirlik
esastır diyoruz, sürdürülemez bir iş
yapıyoruz.., Kim ne kadar altın çıktığını
bilmiyor, topraklar ternizlenemez biçimde
kirletilip bırakılıyor, keza sular./' diyerek
konunun önemini vurguladı..

Prof... Dr. Leziz: ONARAN "datüm herkesi
davada taraf olmaya davet etti.
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